



## ومتى جاء المعزى (يو ١٥ : ٢٦)

- ❖ الروح القدس المعزى يعمل فينا دائماً ولكن بطريقة مختلفة تماماً عن الروح الشريرة التي لا تريد لنا الخلاص و النجاة. فالروح القدس المعزى يدافع عن المؤمنين ويشفع فيهم وبلا توقف أمام عرش الله كما وضحه لنا القديس بولس الرسول "وكذلك الروح أيضاً يعين ضعفاتنا. لأننا لسنا نعلم ما نصلى لأجله كما ينبغي ولكن الروح نفسه يشفع فينا بأنا لا ينطق بها" (رو ٨ : ٢٦).
- ❖ أما تلك الروح التي ليست بمقدسة فهي دائماً تشتكى المؤمنين أمام الله وبلا حدود في الوقت والزمان. ولكن القديس يوحنا الحبيب في سفر الرؤيا يطمئن قلوبنا قائلاً "الآن صار خلاص إلها و قدرته وسلطان مسيحه لأنه قد طرح المشتكى على إخواننا الذى كان يشتكى عليهم أمام إلها نهاراً وليلاً" (رؤ ١٢ : ١٠).
- ❖ وهذا الروح القدس المعزى وبلا أدنى شك له كل النصرة على هذه الروح الشريرة. لذلك يجب علينا أن نتبع هذا الروح المعزى لكي تكون لنا حياة الغلبة على التجارب. وتتحوّل تلك المحن نفسها والتي تواجهنا إلى حياة النصرة الدائمة.
- ❖ حينئذ ... كيف يعزينا هذا الروح القدس؟! يعزينا لأنه كلى التعزية. وتلك التعزية تستمد قوتها من كلمات السيد المسيح له المجد لتلاميذه ولنا جميعاً بقوله "قد كلمتكم بهذا ليكون لكم فتي سلام. في العالم سيكون لكم ضيق ولكن ثقوا. أنا قد غلبت العالم" (يو ١٦ : ٣٣). وتكتمل هذه التعزية بأن الروح المعزى سيشهد لنا بأننا نحن أولاد وورثة لله ووارثون مع السيد المسيح (رو ٨ : ١٦ ، ١٧).
- ❖ عندما خلق الله آدم، كان جسده ميتاً بلا روح حتى نفخ الله فيه نسمة الحياة "فصار آدم نفساً حية" (تك ٢ : ٧). فالجسد والنفس أشياء أرضية تتلاشى ولكن النفخة الروحية الإلهية لأدم فكانت سماوية أبدية. ولما سقط الإنسان إنهدمت هذه الصلة الروحية. وبمجيء السيد المسيح في ملء الزمان إنهدمت هذه العداوة القديمة وعادت إلينا مرة أخرى هذه الصلة الروحية.
- ❖ الروح القدس المعزى هو الذى تحدث أو نطق أو تنبأ من خلاله الأنبياء كما يعلمه لنا قانون الإيمان. القانون الذى يشرح لنا بعض خصائص هذا الروح المعزى ... فهو الرب، والمحى والمنبثق من الأب. وهو مع الأب والإبن مسجود له وممجّد. وهو الناطق فى الأنبياء.
- ❖ إلها المحيى نشكرك على هذا الوقت الذى فيه اليوم تلاقينا. ونشكرك على هذا الروح المعزى الذى لم يعطينا فقط روح البصيرة بل أعطانا أيضاً علم معرفتك.

## "But when the Helper comes" (Jn 15: 26)

- ❖ The Holy Spirit "the Helper" works in us a role exactly opposite of the one played by the spirit of evil. The Holy Spirit defends the faithful and "intercedes" ceaselessly for them before God as Saint Paul said "likewise the Spirit also helps in our weaknesses. For we do not know what we should pray for as we ought, but the Spirit Himself makes intercession for us with groanings which cannot be uttered." (Rom 8 : 26)
- ❖ The spirit of evil accuses believers before God "Then i heard a loud voice saying in heaven, now salvation, and strength, and the kingdom of our God, and the power of His Christ have come, for the accuser of our brethren, who accused them before our God day and night, has been cast down" (Rev 12 : 10). But the Defender "the Helper" is infinitely stronger and more victorious than the accuser! With him we can conquer every temptation and transform the temptation itself into victory.
- ❖ How does this "Perfect Helper" console us? He is in Himself the consolation. He helps by making the words that Jesus our Lord spoke to His disciples resound in our hearts: "these things I have spoken to you, that in Me you may have peace. In the world you will have tribulation; but be of good cheer, I have overcome the world" (Jn 16: 33). He consoles by testifying in our spirits "the Spirit Himself bears witness with our spirit that we are the children of God , and if children, then heirs – heirs of God and joint heirs with Christ" (Rom 8 : 16).
- ❖ When God created man, man's body was not alive until God "breathed into his nostrils the breath of life; and man became a living being" (Gen 2 : 7) Just as the soul and body relate to the things of earth, man's spirit is to relate to the things of heaven. When the fall of man took place (Gen 3), this spiritual connection was broken. Jesus came to restore that connection.
- ❖ The Holy Spirit is the one Who has spoken through the prophets. All the good inspirations and prophesies we have received must be credited to the Holy Spirit. The Creed teaches us much about the Holy Spirit. Holy Spirit is Lord; Holy Spirit is Giver of Life; Holy Spirit proceeds from the Father; with the Father and the Son together Holy Spirit is worshipped; Holy Spirit is glorified; and Holy Spirit has spoken through the prophets.
- ❖ Our Beloved God, we thank You for time together. We just really rejoice in the principles that we have learned. We thank You that the Holy Spirit not only gave us the revelation but continues to teach us.

Church News and Schedule by telephone: 514- 274-1589

website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca) email:  
[mark@saintmarkmontreal.ca](mailto:mark@saintmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr\_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@copticmail.com](mailto:frmikhail@copticmail.com)

### Service schedule

### مواعيد الخدمة

+ Meeting of St. John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7 - 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu	8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Sons of Light club	Sat	2½ - 7	PM	+ نادي أبناء النور
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat	7½ - 11	PM	+ عشية - درس كتاب - تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	12 - 1	PM	+ مدارس الأحد
+ "El-Sagda" prayer	Sun	1 - 3	PM	+ صلاة السجدة

## أخبار الكنيسة

1. يوافق يوم الأحد القادم عيد حلول الروح القدس - وتقام صلوات السجدة بعد القداس من 1 - 3 مساءً.
2. درس الكتاب بعد عشية السبت القادم عن إنجيل متى "أمثال الملوك".
3. بدأ الحجز لمؤتمر الفتیان من 21 - 23 يونيو بقاعة الكنيسة - الأماكن محدودة.
4. تقوم الكنيسة بتنظيم معسكر صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية (6 - 12 سنة)، لتسجيل الأسماء الإتصال بنيفين أسعد (514 - 583 62 43) وآخر موعد للحجز 15 يونيو.
5. إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الثلاثاء القادم.

## CHURCH NEWS

1. Next Sunday will be the feast of the Pentecost, "El Sagda" prayers will be after the Holy Liturgy from 1:00 - 3:00 p.m.
2. Next Saturday's Bible study will be from the Gospel of St. Matthew "the parables of the kingdom".
3. Reservations for the Junior Youth Convention (JYC) (21 - 23 June) have begun - places are limited.
4. The Church is organizing a summer camp for the children of the primary stage (6 - 12 years old). For reservation please call Nevine Assaad (514 - 583 62 43), last date for reservation will be June 15.
5. Meeting of St. John the beloved will be next Tuesday.